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Parlamentul României 
Senat

INTERPELARE

Adresată: Domnului Ludovic ORBAN, Prim-Ministru
În atenția:

Domnului Marian Murguleț - Secretar de stat în cadrul Secretariatului General 
al Guvernului
Domnului Sabin Sărmaș - Președinte, Autoritatea pentru Digitalizarea României 

De către: Doamna Senator Silvia DINICĂ
Circumscripția electorală: nr 42, București
Grupul Parlamentar: USR
Data: 21.04.2020
Obiectul interpelării: Clarificări cu privire la informațiile prezentate în cadrul dezbaterii 
online „CoronaDigitalizarea: Soluții de accelerare a interacțiunii online dintre stat și 
companii”

Stimate Domnule Prim-Ministru,

În contextul Crizei COVID-19 care impune accelerarea digitalizării instituțiilor publice și 
interacțiunea cât mai eficientă online cu mediul privat, în data de 9 aprilie 2020, 
CursDeGuvernare.ro în parteneriat cu CIO Office din cadrul,Secretariatului General al 
Guvernului a organizat dezbaterea online: „CoronaDigitalizarea: Soluții de accelerare a 
interacțiunii online dintre stat și companii”1.

În cadrul acestei video conferințe, au fost prezentate mai multe informații printre care:

1. Domnul Marian Murguleț (CIO, Guvernul României) a declarat următoarele: ,,O să 
vedem în scurt timp priorități, mă bucur să văd că firme IT&C își oferă sprijinul. Am 
solicitat fiecărei entități guvernamentale să ne transmită 3-5 procese care pot fi 
expuse în mediul online. Strategia este să avem un parteneriat la nivelul SGG cu 
platforme deschise. Cu ajutorul celor din piață vom adresa aceste probleme, astfel 
încât lumea să nu mai vină la ghișee."

Disponibilă online la adresa: hțțpsv/v^w.fac-Jbook.corn/CursDeGuvem^

CursDeGuvernare.ro


2. Domnu Sabin Sărmaș (Președinte, Autoritatea pentru Digitalizarea României) a 
declarat următoarele: „Cred că ne lipsește la nivel de stat să încercăm să pilotăm, să 
lăsăm mediul privat să vină către noi, iar noi să constatăm dacă alegem sau nu 
soluția, dacă aceasta se potrivește sau nu.”

Ținând cont de informațiile prezentate mai sus, domnule prim-ministru, vă rog respectuos 
să-mi răspundeți la următoarele întrebări/cereri de clarificare:

1. Ce înseamnă „platforme deschise” din punct de vedere al Regulamentului General 
de Protecție a Datelor (GDPR) precum și din punct de vedere al securității 
informatice? Care sunt atribuțiile pe care le are fiecare parte?

2. Vă rog să clarificați sintagma „noi să constatăm dacă alegem sau nu soluția, dacă 
aceasta se potrivește sau nu. ” - care sunt criteriile pe baza cărora se stabilește, într- 
un mod cât mai transparent, dacă soluția se "potrivește sau nu"? Care sunt criteriile 
transparente și de concurență care permit, în primul rand, propunerile și apoi 
selecția?

3. Care sunt soluțiile pe care le-ați primit până acum din partea mediului privat și pe 
care vi le le asumați? Când le veți supune consultării publice?

Doresc să vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris și pe email

Data 
21.04.2020

Semnătura


